
YMPÄRISTÖNSUOJELUVIRANHALTIJAT RY   HALLITUKSEN KOKOUS      
        2/2003 
 
AIKA:   Keskiviikko 6. 2. 2003, klo 16.00 
 
PAIKKA: YTV, ympäristötoimisto, Opastinsilta 8 E, 6. krs. , neuvotteluhuone 
 
LÄSNÄ: Elina Mäenpää, puheenjohtaja 

Jorma Jantunen 
  Sinikka Rantalainen 
  Sini-Pilvi Saarnio 
  Juha Viinikka 

Suvi Haaparanta 
 
 
1 KOKOUKSEN AVAUS 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 16.00 
 

2 TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
 

Hyväksyttiin työjärjestys. 
 

3 KOKOUKSEN PÄÄTÖSVALTAISUUS 
 

Todettiin, että kokous on päätösvaltainen. 
 
4 EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja 1/2003. 
 

5 VUOSIKOKOUSJÄRJESTELYT 
 

Vuosikokous järjestetään Riihimäellä 24.3.03 klo 15 alkaen. Ennen kokousta valtionsyyttäjä Matti 
Nissinen on lupautunut kertomaan ympäristörikoksista noin tunnin ajan. Varmistetaan Nissiseltä 
aikataulu. Kahvit juodaan esityksen jälkeen ennen kokousta. Tilaisuuteen pyydetään ilmoittautu-
miset s-postitse. 
Hyväksyttiin korjauksin toimintakertomus- ja toimintasuunnitelmaehdotukset. 
Sihteeri esitteli tilinpäätöstä, joka on 2724,39 e alijäämäinen. Hyväksyttiin tilinpäätös sekä talous-
arvioehdotus. Päätettiin ehdottaa vuosikokouksessa vuoden 2003 jäsenmaksuksi 15 e.  
Hallitus hyväksyi kokouksen 2/2003 pöytäkirjan tältä osin.  
 

6 KEVÄTRETKI 
 
Ekskursio Viroon järjestetään 22.-24.5. Matkan hinta on jäsenille 150 e, yhdistys maksaa loput se-
kä Seppo Vuolannon matkat, venevuokrat yms. Retkeä mainostetaan jäsenistölle sähköpostitse. 15 
ensimmäistä mahtuu mukaan.  

 
 
7 MUUT ASIAT  
 

Raini Kiukas on anonut avustusta Japanin matkalleen. Päätettiin alustavasti myöntää maksimissaan 
200 euroa. Talousarvioon varataan avustuksiin yhteensä 400 euroa. 
 
Niina on ehdottanut sähköpostitse, että YSV osallistuisi Itämerenmaiden kansalaisjärjestöjen foo-
rumiin toukokuussa (8.-11.5.) Turussa.. Ehdotukseen suhtauduttiin myönteisesti. Osallistuja pääte-
tään myöhemmin. 
 
 
 



 
 
8  SEURAAVA KOKOUS 
 

Vuosikokous 24.3. Riihimäellä 
 
9        KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

 
       Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
 

 
 

 
 
Camilla von Bonsdorff   Suvi Haaparanta  
Puheenjohtaja    Sihteeri   

 
 
 

  



YMPÄRISTÖNSUOJELUVIRANHALTIJAT RY   HALLI-
TUKSEN KOKOUS      
        4/2003 
 
AIKA:  Keskiviikko 4. 6. 2003, klo 16.00 
 
PAIKKA: Luontokeskus Harakka 
 
LÄSNÄ: Camilla von Bonsdorff, puheenjohtaja 

Sinikka Rantalainen 
   Kalevi Hiironniemi 
  Suvi Haaparanta, sihteeri 
 
9 KOKOUKSEN AVAUS 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 16.20 
 

10 TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
 

Hyväksyttiin työjärjestys. 
 

11 KOKOUKSEN PÄÄTÖSVALTAISUUS 
 

Todettiin, että kokous ei ole päätösvaltainen. 
 
12 EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 

Hyväksytään edellisen kokouksen pöytäkirja 3/2003 seuraavassa kokouksessa. 
 

13 VIRON TERVEISET 
 

Sinikka ja Camilla kertoivat retkestä Etelä Viron Alam-Pedjan luonnonsuojelualu-
eelle. Matka oli kaikin puolin onnistunut. Päätettiin, että retkestä kirjoitetaan juttu 
yhdistyksen nettisivuille. 
  

14 LAMMIN PÄIVÄT 
 

Yhdistykselle on ehdotettu, että Lammin päiviä siirrettäisiin yhdellä päivällä eli 
2.-3.10, koska Jätehuoltopäivät on samanaikaisesti Tampereella. Päätettiin, että 
Lammin päivät järjestetään kuitenkin kuten aikaisempinakin vuosina 1.-2.10.  
Suunniteltiin Lammin päivien ohjelmarunkoa ja teemoja: 
 
1. Päivä 

 
- Rantojen käyttö, ruoppaukset ja luonnonsuojelu 

- Hannu Majuri (Camilla kysyy) 
- Esimerkkejä kunnista tai alueellisesta ympäristökeskuksesta 

- Heimo Tuomola (Kalevi kysyy) 
 
-  Tietoisku: esim. Luontotietojärjestelmä (Helsingin LTJ-projekti) 



 
Lounas 
 
Luontoretki 
 
- Luonnon arvot ja kriteerit luonnonsuojelu- ja metsälaissa – luonnonsuojelun uusi 

suunta Naturan jälkeen 
- Metsälakikohteiden inventointi ja seuraus sekä tiedonkulku 

- Metsäkeskus 
 
- Metso –toimikunnan uudet ideat. Ja kuka ne toteuttaa? 

- Mikko Kuusinen, YM (Camilla) 
 
- Luonnonsuojelulain aiheuttamat muutokset 

- Heikki Tamminen (Camilla) 
 
Pyöreän pöydän keskustelu, jossa hyviä esimerkkejä ja ratkaisuja eri kunnissa 
Teemoja: 
- Ympäristönsuojelumääräykset 
- Haja-asutusalueiden jätevesiasetus 
- Ympäristöjärjestelmä kunnassa /kokonaishallinta 
- Kuntia esimerkiksi : Sipoo/Curt Nyman, Varkaus ja Naantali/Marjut Taipaleen-

mäki 
 
Päivällinen 
 
 

2. Päivä 
 
- klo. 9.00 Ympäristöministeriön ajankohtaiskatsaus 

- Pekka Jalkanen 
- Luonnonsuojelu ja alueiden käyttö, Heikkinen 
 
- klo 10.30  Kuntaliiton ajankohtaista 

- Maija Hakanen 
 
Lounas 
 
Harri Kallio? 
 
Loppuhuipennus 

- esim. kirjailija tai näyttelijä kertomaan suhteestaan luontoon 
- tutkija Lammilta 
- Ympäristönsuojelun tulevaisuuden painopisteet 

- Mikael Hilden tai Jari Välimäki 
 
 
 
 



15 MUUT ASIAT  
 

Nettisivujen päivittämiseen ja kehittämiseen yritetään löytää apuvoimia yhdistyk-
sestä. Sinikka ja Camilla kyselevät tahoillaan. Kun sopiva henkilö löytyy järjeste-
tään palaveri, johon kutsutaan myös kotisivujen tekijä Vappu Ormio.  
 
YSV:lle on tullut sähköpostiviesti, jossa yhdistys yhdessä muiden ympäristöalan 
yhdistysten kanssa haastetaan mukaan roskakampanjaan. Viestissä ei kuitenkaan 
ollut tarkempia tietoja niin kampanjasta kuin lähettäjästäkään.  
 

 
16  SEURAAVA KOKOUS 
 

27.8., jolloin Lammin ohjelman täytyy olla valmis. Kokousta seuraavalla viikolla 
lähetetään jäsenkirje.  

 
 
13      KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

 
       Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17.50. 
 

 
 

 
 
Camilla von Bonsdorff   Suvi Haaparanta  
Puheenjohtaja    Sihteeri   

 
 
 

  



 
 
YMPÄRISTÖNSUOJELUVIRANHALTIJAT RY HALLITUKSEN KOKOUS      
        5/2003 
 
AIKA:   Keskiviikko 27. 8. 2003 klo 16.00 
 
PAIKKA: Uudenmaan ympäristökeskus, Itä-Pasila 
 Kokoushuone Vuokko, 2. krs 
 
LÄSNÄ: Camilla von Bonsdorff, pj 
  Jorma Jantunen 
  Niina Salminen 
  Sinikka Rantalainen 
  Juha Viinikka  
  Sini-Pilvi Saarnio 

Matts Finnlund (klo 16.40 alkaen) 
 
 
17 KOKOUKSEN AVAUS 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 16.05.  
 
Koska sihteeri, Suvi Haaparanta, oli sairastunut, Sini-Pilvi Saarnio valittiin toimimaan sihteerinä. 

 
18 TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
 

Hyväksyttiin työjärjestys siten, että EFAEP:n asia käsitellään kohtana 5 ja Lammin päivät kohtana 
6.  
 

19 KOKOUKSEN PÄÄTÖSVALTAISUUS 
 

Todettiin, että kokous on päätösvaltainen. 
 
20 EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 

Hyväksyttiin edellisten kokousten pöytäkirjat 3/2003 ja 4/2003. 
 

21 EFAEP 
 

Jorma Jantunen kertoi, että YSV on nyt liittynyt EFAEP:n jäseneksi.  
 
EFAEP:lle tulee vielä toimittaa YSV:n säännöt (englanniksi) ja tuoreet nimenkirjoitustiedot sekä 
hallituksen kokoonpano. Nimenkirjoitustiedot sovittiin saatettavan ajan tasalle myös yhdistysrekis-
teriin. Sovittiin, että Jorma Jantunen hoitaa edellämainitut. 
 
Jorma tekee EFAEP:sta lyhyen yhteenvedon Lammille. Lammilla otetaan vastaan vapaaehtoisia 
ilmoittautujia EFAEP:n eri teemaryhmiin. 
 
Jatkossa EFAEP:n tiedotteisiin tulee aina linkki jäsenkirjeessä. Myös YSV:n nettisivuilta tulee 
linkki EFAEP:n nettisivuille. 
  

22 LAMMIN PÄIVÄT 
 

LAMMIN PÄIVIEN OHJELMAN VIIMEISTELY 
 
Kokouksessa keskusteltiin päivien sisällöstä ja ohjelma muotoiltiin liitteen mukaiseen muotoon. 
Vielä pienen hionnan jälkeen ohjelma saadaan täysin valmiiksi. Sovittiin, että Sini-Pilvi kirjoittaa 
kokouksessa sovitun luonnoksen mahdollisimman äkkiä puhtaaksi ja toimittaa sen viimeisteltäväk-



si Suville ja Camillalle. Suvi huolehtii, että lopullinen ohjelma saadaan internet-sivuille mahdolli-
simman pian. 
 
PÄIVIEN HINTA 
 
Hinnaksi vuonna 2003 sovittiin 130 euroa (Lammilta ilmoitettu, että käyttökulut ovat hieman 
nousseet edellisvuodesta). Mikäli joku haluaa tulla Lammille vain yhdeksi päiväksi, hinnasta voi-
daan tarpeen mukaan neuvotella. 
 
MARKKINOINTI/JÄSENKIRJE 
 
Niina ilmoitti, että Ympäristö- ja terveys -lehteen tulee ilmoitus Lammin päivistä. Ilmoitus ei mak-
sa YSV:lle mitään. 
 
Suvi hoitaa yhteydet Lammille ja jäsenkirjeiden lähettämisen. 
 
MUUT ASIAT 
 
Sovittiin, että Lammin päiville viimeinen ilmoittautumispäivä on 23.9.2003.  
 
Lisäksi sovittiin, että kaikille Lammille tulijoille välittyy tieto siitä, että osallistujien tulee varus-
tautua nimilapulla (rintaan) Lammille. Camilla tuo Lammille varmuuden vuoksi joitakin ylimää-
räisiä lappuja. 

 
23 MUUT ASIAT  
 

Niina Salminen on siirtynyt Ympäristö- ja terveys -lehden hallitukseen. Niina toivoi, että joku kir-
joittaisi lehteen artikkelin YSV:sta. 
 
Kuntaliitosta on kyselty koulutustarpeesta. YSV vastaa kyselyyn kommenttikirjeellä, jossa tode-
taan mm., että Kuntaliiton koulutukset ovat kalliita, mikä rajoittaa pienten kuntien viranomaisten 
osallistumista. YSV toivoisi erityisesti luonnonsuojeluun liittyvää koulutusta. Camilla muotoilee 
kirjeen tarkemmin. 
 

24 SEURAAVA KOKOUS 
 

Seuraava kokous on 24.9.2003 Uudenmaan ympäristökeskuksen tiloissa klo 16. Teemana kokouk-
sessa on maakuntamatka 5.11.2003. Kohteena Haminan seutu, Tapio? 

 
9     KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

 
       Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.00. 
 

 
 

 
 
Camilla von Bonsdorff   Sini-Pilvi Saarnio 
Puheenjohtaja    Sihteeri   

 
 
 

  



YMPÄRISTÖNSUOJELUVIRANHALTIJAT RY 
HALLITUKSEN KOKOUS    7/2003 
 
AIKA:  Torstai 20.11. 6. 2003, klo 16.00 
 
PAIKKA: Uudenmaan ympäristökeskus 
 
LÄSNÄ: Camilla von Bonsdorff, puheenjohtaja 
  Jorma Jantunen 
  Juha Viinikka 
  Matts Finnlund 
  Suvi Haaparanta 
 
25 KOKOUKSEN AVAUS 
 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 16.05 
 

26 TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 
 

Hyväksyttiin työjärjestys. 
 

27 KOKOUKSEN PÄÄTÖSVALTAISUUS 
 

Todettiin, että kokous on päätösvaltainen. 
 
28 EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 
 

Hyväksytään edellisen kokouksen sekä maakuntamatkan pöytäkirjat. 
 

29 MAAKUNTAMATKAN TERVEISET 
 

Maakuntamatka Haminaan onnistui oikein hyvin. Lausutaan erityiskiitokset Tapi-
olle päivän järjestämisestä.  
 

30 TALOUS 
 

Tarkasteltiin yhdistyksen tämänhetkistä taloustilannetta ja todettiin sen olevan 
varsin hyvä.   

 
 
31 EFAEP  
 

Päätettiin lähettää Jorma EFAEO:n vuosikokoukseen Pariisiin. Yhdistys maksaa 
matkakulut. Kokouksessa suunnitellaan työryhmien toimintaa, valitaan pääsihteeri 
seuraavaksi vuodeksi sekä hyväksytään toimintasuunnitelma ja budjetti. Päätettiin, 
että YSV:n englanninkielinen lyhenne on FINAEP (Finnish Association of Public 
Environmental Professional).  
 
EFAEP:n työryhmiin on ilmoittautunut halukkaita jäseniä. Päätettiin nimetä ryh-
miin seuraavat edustajat: 



1. Environmental strategy, policy, legitstation and sustainability 
 Heli Jutila 
2. Environmental education, information and communication 
 Miira Riipinen 
3. Waste management 
  Jouni Stordell 
4. Industry & Environment 
 Esko Tamminen 
 
Työryhmät toimivat pääasiassa netitse. Jos EU:lta saadaan rahoitusta, saatetaan 
järjestää myös tapaamisia. Päätettiin, että YSV ei automaattisesti korvaa matkoja, 
vaan niistä tehdään erityispäätökset. 
Edustajien velvollisuutena on aktiivisesti seurata työryhmän toimintaa ja välittää 
tietoa YSV:lle sekä raportoida YSV:n hallitukselle vähintään toimintavuoden lo-
pussa ja aina tarvittaessa.  
Jorma laittaa viestin työryhmiin valituille. 
 

32 VUOSIKOKOUS MAALISKUUSSA 
 
Päätettiin, että pidetään vuosikokous torstaina 18.3. 2004 klo 15 tai 16. Ehdotetaan 
paikaksi Kuntaliittona. Ohjelmana voisi olla Risto Mansikkamäen voimavaraselvityk-
sen tulosten esittely. 
 
33 KUNTIEN YMPÄRISTÖNSUOJELUHALLINNON VOIMAVARASELVI-

TYS 
 
Risto Mansikkamäki on toimittanut kyselyn selvitykseensä liittyen. Poimittiin halli-
tuksen jäsenten mielestä tärkeitä kysymyksiä ja keskusteltiin niistä. Camilla ja Suvi 
laativat Mansikkamäelle vastauksen ennen joulua.  
 
Kysymys 3 
Ympäristönsuojelun erityis- ja yleistehtävät ovat jakamaton kokonaisuus, mutta ym-
päristöterveys voi olla sen ulkopuolella. 
 
Kysymys 8 
Resurssit muuhun kuin lupa- ja valvontatehtäviin ovat hyvin vähäiset. Ja koska re-
surssit kunnissa ovat huonot, siirtyy rasitus alue- tai ministeriötasolle. 
Kunnan päätäntäelimissä on luonnontieteellisen tiedon vaje. Ympäristönsuojelun tuli-
si olla läpäisyperiaatteella mukana kaikessa päätöksenteossa.  
 
Kysymys 9 
Kunnan koko ja elinkeinorakenne molemmat pitää ottaa huomioon.  
 
Kysymykset 10 ja 11 
Pitäisi pitää kiinni siitä, että kaikissa kunnissa toimii oma ympäristönsuojeluviran-
omainen. Ei ole välttämättä hyvä asia, jos useammalla kunnalla on yhteinen ympäris-
tölautakunta. Kunnilla voi sen sijaa olla lisäresurssina yhteinen tietyn alan asiantunti-
ja. Yleistietotaso kaikissa kunnissa tulisi taata. 
 



Nykyinen ympäristölupajärjestelmä kolmine lupaviranomaisineen on hankala. Valtion 
luvitus tulisi keskittää yhteen paikkaan. Ympäristölupavirastojen ja alueellisten ympä-
ristökeskusten työnjakoa tulisi selkeyttää. Kunnissa ei saisi päättää kuntaa koskevista 
lupa-asioista. Ympäristölupa-asiat voitaisiin siirtää kunnilta alueellisille ympäristö-
keskuksille ja valvonta ja 
 
34 KEVÄTRETKI 
 
Kevätretkikohteeksi suunniteltiin Etelä-Ruotsin Hornborgasjön aluetta, jossa vierailee 
keväisin valtava määrä kurkia. Kurkien kannalta otollinen ajankohta on huhtikuu. 
Hans Hästbackaa pyydetään oppaaksi. Matts selvittelee asiaa.  
 
35  SEURAAVA KOKOUS 
 

To 15.1. klo 16 
To 12.2. 
To 18.3.Vuosikokous  

 
 
12  KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 

 
       Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.05 
 

 
 

 
 
Camilla von Bonsdorff   Suvi Haaparanta  
Puheenjohtaja    Sihteeri   

 
 
 

  
 


